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   نتيجه اقتصاد برجامي
سياوش آقاجاني در توئيتي نوشته: اقتصاد برجامي 
چطور كشور رو به اينجا رسوند؟! نزديك سه سال 
همه بخش هاي كشور رو معطل رسيدن به توافق 
كردن، حدود دو س��ال هم منتظر به ثمر رسيدن 
برجام بودن و الانم حدود يك ساله ميخوان اروپا رو راضي كنن برجام 
بي امريكا رو براي ما به صرفه كنن! خب معلومه اين ش��ش سال براي 

اخلال در اقتصاد كشور كافيه. 
........................................................................................................................

   آنچه كاملًا از دست رفت!
فريد ابراهيمي در توئيتي نوشته: روزنامه هاي دولتي تيتر زدن: مردم 
خواستند، ظريف ماند. والا مردم ديگه توجهي به رفتن و اومدن ظريف 
و غيرظريف ندارن. اون چيزي كه مردم واقعاً »خواستند« اين بود كه 
قيمت دلار و گوشت و پوشك و پرايد مثل قبل بماند كه متأسفانه نماند 

و كلًا از دست در رفت! 
........................................................................................................................

   دشمني »من و تو« با مردم
 سيدعلي موسوي در توئيتي نوشته: بعد از انتشار مقاله نريمان غريبي 
كارمند ش��بكه من وتو در رابطه ب��ا نرم افزار هاي بانك��ي ايراني روي 
موبايل ه��اي IOS »آيفون« از دي��روز كمپاني اپل س��رتيفيكت اين 
برنامه ها را ابطال كرد و باعث مختل شدن كسب  و كار هاي اينترنتي و 

سرويس هاي پرداخت شده، اين دشمني با مردم است. 
........................................................................................................................

   ژست عدالت طلبي تمام شد؟!
رضا منصور خانكي در توئيتي نوش��ته: از جناب آقاي علي كريمي كه 
نس��بت به قيمت چيپس و پفك هم واكنش نشون ميدن، درخواست 
مي كنم درباره  دادگاهي ش��دن حاج حس��ين هدايتي، رفيق شفيق 
ايشون و بدهكار بزرگ بانكي هم واكنشي نشون بدن تا ما هم باور كنيم 

ژست هاي عدالت طلبانه شون رو. با تشكر. 
........................................................................................................................

   مايه آرامش يا روي اعصاب مردم؟
محمد ايماني در كانال تلگرامي خود نوشت: يك مدير 
را با معيارهاي مختلفي مي ش��ود س��نجيد. يكي از 
مهم ترين معيارها اين است كه ببينيد او مسئله اي را 
حل مي كند و گرهي از مشكلات كشور مي گشايد يا 
شخصاً مسئله توليد مي كند و وقت مردم و ديگر مسئولان و رسانه ها را 

مي گيرد؟
متأسفانه ويژگي مسئله تراشي و درگير كردن فرصت ها براي برطرف 
كردن همان مسئله، در رفتار برخي مديران، بر گره گشايي در مديريت 
آنها پيشي گرفته است. بلد نيستند س��نگي از پيش پاي مردم و نظام 
بردارند اما مشي شان به گونه اي است كه هزينه مي تراشند و ديگران بايد 
بسيج شوند تا ماجرا را حل و فصل و جبران كنند. يار شاطر نيستند اما 

آيا نمي توانند بار خاطر مردم هم نباشند و روي اعصابشان راه نروند؟
ژست استعفاي آقاي ظريف، يك خبر پر سر و صدا بود كه دو روز وقت 
مردم و مس��ئولان و رس��انه هاي ما را گرفت اما واجد كمترين آورده و 
عايدي براي مردم يا نظام نبود بلكه مايه خس��ارت شد. شبيه همين 
عملكرد را در رفتار سياسي و رس��انه اي هفتگي آقاي روحاني و برخي 
نمايندگان مجلس مي توان ديد؛ اهتمام به دوقطبي و دوش��قه كردن 
جامعه، مشغول سازي، حاشيه آفريني، تزريق نگراني و يأس و ترس، 

بدون ارائه خدمت يا خبري خوب به مردم. 
يكي هم مثل حاج قاسم سليماني است كه خيلي اهل خودنمايي نيست 
اما مردم هر وقت او را مي بينند، روحيه و اميد و نشاط و آرامش مي گيرند 
و اگر هم خود او را نبينند، خبر خدمات او و همرزمانش را كه مي شنوند، 
زبان به تحسين مي گشايند و روحيه مي گيرند يا همين خدمتگزاران 
گمنام مردم در قرارگاه س��ازندگي خاتم الانبيا)ص( كه كاركردشان با 
آبادگري و خودكفايي و توليد قدرت و خدمت اقتصادي عجين ش��ده 
است. اي كاش همه مديران و مسئولان ما در نوع نقش آفريني مقابل 
افكار عمومي و دشمن، به سيره امام خميني)ره( و امام خامنه اي اقتدا 
مي كردند؛ مايه اميد و اطمينان و آرامش و همدلي و همت در ميان مردم 

و نااميدي و ترس و انفعال در ميان دشمنان.

فرمانده نيروي قدس س�پاه با بيان اينكه طرح 
برجام 2 و 3 از س�وي دش�منان در منطقه براي 
خشكاندن جريان هاي ناب اسلامي است، گفت: 
شكست دش�منان در مقابل ايران حتمي است. 
سردار سرلش��كر قاسم س��ليماني فرمانده سپاه 
ق��دس در اج��لاس پاياني كنگره 6ه��زارو500 
شهيد اس��تان كرمان يكي از مهم ترين خطوط 
تبليغاتي دولت را به خصوص در انتخابات س��ال 
96 مورد نق��د ق��رار داد. برج��ام 2 و 3 از جمله 
مهم ترين ش��عارهايي بود كه در آخرين ماه هاي 
سال 95 مطرح ش��د كه در آن زمان با مخالفت 
جدي مقام معظم رهبري روبه رو شد. حالا سردار 
قاسم سليماني با دقت بيشتري اين خطر را مورد 
نقد قرار داده و آن را وس��يله اي ب��راي مقابله با 

جريان هاي اصيل اسلامي می داند. 
  دفاع از حرم دفاع از حريم انسانيت بود

 به گزارش فارس، سردار سليماني در اين مراسم با 
اشاره به سوابق اس��تان كرمان در انقلاب اسلامي و 
با بيان اينكه اگر كسي بخواهد فرهنگ يك جامعه 
نمايان شود بايد به ارزش هايي كه در فرهنگ واقعي 
آن تاثيرگذار بوده تأكيد كن��د، تصريح كرد: دفاع 
مقدس خود يك گنجينه گرانبهايي اس��ت و دليل 
تأكيد بر استمرار كنگره ها و راهيان نور اين است كه 
دفاع مقدس ويژگي هايي دارد كه در هيچ يك از آثار 

انقلاب به اين خوبي و جامعيتي وجود ندارد. 
وي افزود: انقلاب اس��لامي س��اختار نظام پوسيده 
ستمشاهي را زير و زبر و سرنگون كرده و ساختار و 

نظام مردمي و اسلامي را جايگزين آن كرد. 
فرمانده نيروي قدس سپاه ادامه داد: دفاع مقدس 
در نماياندن فرهنگ اس��لام بالاترين آثار را پس از 
انقلاب داشت و خودش يك انقلابي در كنار انقلاب 
اسلامي بود و مظهر اساس��ي انقلاب فرهنگي دفاع 
مقدس بود چون فرهنگ دين��ي را عملا به منصه 
ظهور كشاند و نشان داد قدرت دين و اتكا به دين را، 

لذا دفاع مقدس يك مدرسه شد. 
س��ليماني با بيان اينكه دفاع از حرم دفاع از حريم 
انسانيت بود، بنابراين در هرجا اين نوع اجتماعات 
برگزار ش��ود جامعه ما نيازمند آن است، بيان كرد: 
ش��هيد برتري مي دهد و مقدم مي دارد ديگران را 
يا آن  چيزي كه بر خود فضيل��ت دارد و اين برتري 
دانستن بالاترين فضيلت شهيد است. سليماني بيان 
داشت: انقلاب در طول 40 سال اين نظام به رغم همه 
دشمني هايي كه وجود داشته پيروزي هاي بزرگي 

در عرصه هاي مختلف به دست آورده است. 
    برجام2 و 3 براي خشكاندن اسلام

سردار سليماني ادامه داد: اگر سنجش انقلاب را با 
سه مسئله انقلاب نسبت به اسلام، انقلاب نسبت 
به انسان و انقلاب نسبتش به ايران بسنجيم، اينها 
قابل تفكيك نيستند اما افكاري وجود دارد كه به 
دنبال تش��كيك بين اينهاس��ت و مي خواهد بين 

اسلام و ايران اين تفكيك را ايجاد كند، نادانسته و 
برخي اوقات دانسته. 

وی اف��زود: اعتقاد دارم اين قابل اثبات اس��ت، آن 
چيزي كه ايران را در اين مقطع پيروز كرد عنصر 
اساسي آن اسلام بود و تأكيد بر اسلام در زمان امام 
و دوره مقام معظم رهبري وجود داش��ت و دارد و 
اگر اتكا و تمسك به اسلام نباش��د اين پيروزي ها 
به س��ادگي اتفاق نمي افتد و با تمس��ك به اسلام 

توانستيم منافع ايران را تأمين كنيم. 
س��ليماني عنوان كرد: در هي��چ تصميم گيري در 
نظام در س��طوح عالي امكان ن��دارد تصميمي به 
منصه ظهور برسد و به نقطه اجرا بخواهد نائل شود 
اما در صدر آن تصميم، منافع ايران نباش��د چون 
ايران قابل تفكيك از اس��لام و اسلام قابل تفكيك 

از ايران نيست. 
وی تصريح ك��رد: در دوران قبل از ص��دام اگر به 
ارتش ايران و نيروهاي مس��لح مراجعه مي كرديد 
آنجا در دكترين نظامي دش��من عراق بود، عراق 
كشوري است با 99درصد مس��لمان و 60درصد 
ش��يعه در جوار مرز ما، صدام توانست مردم عراق 
را وادار به جنگ با ايران كن��د و بيش از 250هزار 

شهيد براي ما داشت. 
سردار سليمانی اظهار داشت: اگر امروز در ديدگاه 
نيروهاي مسلح ايران و دكترين و استراتژي آنها و 

آن طرف و دولت عراق و در نگاه دو ملت نگاه كنيم، 
عراق از قلعه دشمني با ايران تبديل به قلعه دوستي 
شده است و ايران هيچ نگراني از مرزهاي جنوبي 
و غربي ندارد و احساس مي كند عراق دژ محكمي 

براي دفاع از جمهوري اسلامي ايران است. 
فرمانده نيروي قدس سپاه گفت: اگر اين دو قدرت 
قدرتمند مقاومت در دو سر فلسطين نبود آيا اين 
نظام با اين حجم امكاناتي كه دنيا بي پروا در ابعاد 
مختلف در اختيارشان قرار داده است ايران را آزاد 
مي گذاش��ت، لذا وجود يك قدرت ارزش��مندي 
مثل حزب الله در مرزهاي ش��مالي و وجود قدرت 
ارزش��مند از گروه هاي اس��لامي فلس��طيني آثار 

انقلاب اسلامي است. 
سردار سليماني با بيان اينكه چرا اين قدر در برجام2 
اصرار دارند، عنوان كرد: براي دشمن اين برجام سه 
ضلعي است نه يك ضلعي ولی اوباما فكر مي كرد به 
مرور زمان به دو اضلاع ديگر مي رسد اما آدم عجولي 
كه آمده اصرار دارد به سرعت برسد و تصورش اين 

بود كه مي رسد. 
وي تصريح كرد: اينك��ه اصرار مي كنند بر برجام2 
در منطقه براي اين اس��ت كه قدرت اصيل و نابي 
را كه در مقابل اس��لام وهابي يهودي شكل گرفته 
است، بخشكانند و جريان هاي اسلامي در برجام2 
خشكانده ش��ود، البته تلاش آنها به اينجا منتهي 

نخواهد ش��د و برجام3 هم خواهند داشت، چون 
دشمنان معتقدند چشمه بايد خشكانده شود و اين 

چشمه ايران است. 
فرمانده نيروي قدس سپاه با بيان اينكه در حادثه 
تروريستي زاهدان ديديد پسماندهاي جريان هاي 
وهابي و يهودي چه عمل ناجوانمردانه و غيرانساني 
انجام دادند، گفت: تصور نكنيد كه عدد آنها كم بود، 

ديده بوديم در دو كش��ور عراق و سوريه چگونه به 
دنبال ايجاد رعب هستند. 

   هيچ كشوري به اندازه ايران اقتدار ندارد 
س��ردار س��ليماني در ادامه با بيان اينكه يكي از 
مهم ترين شاهكارهاي امام اين بود كه ايران را مهد 
اسلام قرار داد و اسلام را پشتوانه ايران قرار داد و 
اين دو را با هم تلفيق كرد، گفت: دليل مراقبت و 
حرف هايي كه در ابعاد سياس��ي به وجود مي آيد 
همين است؛ دعوا بر سر همين عنصر است و برخي 

خامی كرده و اين را نادانسته تضعيف مي كنند. 
فرمانده نيروي قدس سپاه با بيان اينكه هيچ 
كش��وري به اندازه اي��ران اقتدار ن��دارد و اين 
حرف ما نيس��ت، حرف دشمن ماست؛ قدرت 
متفاوت از اقتدار اس��ت، خيلي كشورها بانك 
مالي هس��تند و قدرت مالي بزرگي دارند اما 
كوتوله هاي سياسي هس��تند و هيچ اقتداري 
در صحنه بين المللي در جهان ندارند، اما ايران 

اقتدار دارد. 
وي با تأكيد بر اينكه اقتدار ب��ه چهار خصوصيت 
برمي گردد، اف��زود: اولين عام��ل در اقتدار ايران 
تمسك به اسلام و مذهب اس��ت و دومين عامل 
دارا ب��ودن رهبري حكيم اس��ت ك��ه مهم ترين 
عامل اقتدار ما بوده اس��ت، عامل س��وم دارابودن 
انس��ان هاي فداكار و ايثارگر اس��ت و اگر ملتي از 
انسان هاي فداكار و ايثارگر تهي شد، آن ملت فاقد 

دفاع مي شود. 
س��ردار س��ليماني چهارمين عامل را مرعوب 
نشدن دانس��ت و گفت: دشمن س��ه عامل را 
براي ارعاب اعمال و اجرا مي كند و وابس��تگي 
را به دو دليل مهم انج��ام مي دهد؛ يكي براي 
اثرگذاري و دوم براي فروپاش��ي كه هر زماني 
اراده كند، بتواند به دليل اين وابستگي اين كار 

را انجام دهد.
 فرمانده نيروي قدس سپاه اظهار كرد: يكي از دلايل 
اقتدار ملت ايران در اين دوره مرعوب نشدن است، 
تاكنون دش��من به رغم همه قلدري ها سعي كرده 
ملت ايران را بترساند اما اين ملت نترسيده بلكه به 

سينه او رفت و شكست داد. 
وي با تأكيد بر اينكه دش��من شكستش در مقابل 
ما حتمي است و دش��من نمي تواند اين دلايل را 
هضم كند، خاطرنشان كرد: يكي از دلايل شكست 
دشمن كه در واقع در هر رويارويي  او را مجبور به 
شكست مي كند، روحيه استكباري دشمن و تحقير 

ملت هاست كه اين را در همه جا مي بينيم. 
فرمانده نيروي قدس س��پاه با اش��اره ب��ه اينكه 
روحيه استكبار و تحقيري جزء ذات دشمن است، 
گفت: ناديده انگاش��تن ملت ها و منافع كش��ور و 
س��رمايه گذاري روي حكومت هاي نامش��روع از 
عوامل شكست حتمي دشمن در مقابل ايران در 

منطقه است.

فرمانده نيروي قدس سپاه:

»برجام 2« دنبال خشكاندن جريان هاي ناب اسلامي است

   گزارش

كس�ي ش�ك ندارد كه ه�م اكنون ي�ك جن�گ تمام عيار 
علي�ه بنيان ه�اي اقتص�ادي و اجتماعي نظ�ام جمهوري 
اس�لامي در جريان اس�ت. تحريم هاي يك جانب�ه امريكا 
بعد از خ�روج اين كش�ور از برجام ب�ار ديگر علي�ه ايران 
تجديد و منجر ب�ه كاهش مب�ادلات اقتصادي و سياس�ي 
كش�ور ش�ده اس�ت. طبيعي اس�ت كه در چنين شرايطي 
انتظار اينكه اداره كشور بر اس�اس روال قبلي جلو برود، نه 
منطقي است و نه با واقعيت هاي فعلي كش�ور تطابق دارد.

كاهش صادرات نفت كش��ور و محدوديت هاي موجود بر س��ر 
مبادلات مالي به خص��وص مبادلات بانك��ي محدوديت مالي 
فراواني براي تأمين منابع بودجه اي به وجود آورده كه نتيجه آن 

افزايش كسري بودجه كشور به 60 هزار ميليارد تومان است. 
حال در چنين شرايطي رهبر معظم انقلاب اسلامي در مطالبه 
جدي از دولت و مجلس خواس��تار اصلاحات جدي در ساختار 
كشور در اقتصاد و بودجه شده اند. سؤال اين است كه نهادهاي 

عالي كشور در اين باره تا چه اندازه موفق بوده اند. 
   پيشقدمي رهبري 

در بهار امس��ال و زماني كه اولين نشانه هاي بحران اقتصادي با 
جهش قيمت دلار ظاهر شد، مقام معظم رهبري براي اصلاحات 

ساختاري پيشقدم شدند. 
مقام معظم رهبري در خرداد ماه امس��ال به اين ماجرا اش��اره 
كردند و فرمودند: »ما اينجا دو س��ه هفته پيش يك جلسه اي 
تشكيل داديم درباره مس��ائل اقتصادي كشور، رؤساي محترم 
سه قوه حضور داشتند، مسئولان فعال اقتصادي در بخش هاي 
دولت و مجلس و قوه قضائيه حضور داشتند، بحث نسبتاً خوبي 
در آنجا شد، حرف هايي زده شد، البته بنده اقتصاددان نيستم، 
حرف ها متكي به حرف هاي كارشناس ها بود، مطالبي را گفتيم، 
يك ترتيبات شكلي اي قرار شد كه انجام بگيرد. دوستان همين ها 
را بايد دنبال كنند، الان من توصيه مي كنم - رؤس��اي سه قوه 
تش��ريف دارند، همان آقاياني كه در آن جلسه حضور داشتند، 
الان همه اينجا هس��تند- ]اگر[ همان چيزهايي را كه آن شب 
صحبت شد و تصميم گيري شد و تأكيد ش��د، با جديت دنبال 
كنيد، قطعاً مسائل اقتصادي پيش خواهد رفت، ما ترديد نداريم. 
من، بعد اطلاع پيدا كردم كه دوستان اقتصاددان دولت هم تأييد 
كردند همان چيزي را كه آن شب اينجا صحبت شد و گفته شد 

و در جلسه به صورت تصميم اعلام شد.«
محمدرضا پورابراهيمي از اعضاي نخس��تين جلسات رهبري 
براي مديريت اقتصاد كشور مي گويد: نخستين جلسه اين ستاد 
در خدمت مقام معظم رهبري تشكيل شد كه از مجلس، بنده 
و آقاي تاجگردون به عنوان بدنه حوزه قوه مقننه، از قوه قضائيه 
معاون اول و دادس��تان كل كش��ور و از دولت معاون اول، وزير 
امور اقتصادي و دارايي، رئيس سازمان برنامه و بودجه و معاون 
اقتصادي به عنوان اعضاي اين ستاد مشخص شده اند كه در كنار 

رؤساي قوا در اين شورا فعاليت مي كنند. اين ستاد بلافاصله با 
حكم رهبر معظم انقلاب اسلامي بلافاصله به عنوان يك شوراي 

رسمي زير نظر رئيس جمهور رسميت پيدا كرد. 
اين ش��ورا به عنوان يك نه��اد عالي رتبه توانمن��دي بالايي در 
قانونگذاري در كشور دارد و احكام اين شورا مي تواند به عنوان 
قوانين رسمي كش��ور قابليت اجرايي پيدا كند، البته اين شورا 
تاكنون نتوانسته اس��ت با وجود اختياراتي كه از سوي رهبري 
به آن تفويض ش��ده عملكرد مناسبي داش��ته باشد و بسياري 
از مصوبات آن محدود ب��ه برخي اصلاحات جزئ��ي در اقتصاد 

بوده است. 
در اين ميان رهبري علاوه بر اين ش��ورا به صورت مستقيم در 
خصوص عملكرد بودجه نيز وارد عمل شده اند و خواستار اصلاح 
آن با توجه به وضعيت اقتصادي كش��ور شده اند؛ مسئله اي كه 

اولين بار از سوي علي لاريجاني رئيس مجلس منعكس شد. 
   جنجال مهلت 4ماهه

سخنان چندي پيش علي لاريجاني رئيس مجلس شوراي 
اس��لامي در ش��وراي اداري قم پيرامون مهلت چهار ماهه 

رهبري براي اصلاح ساختاري كش��ور جنجال زيادي را در 
رس��انه ها برانگيخت، به گونه اي كه برخ��ي حتي از اصلاح 
قواي كش��ور س��خنان به ميان آوردند، حتي در اين ميان 
برخي صحبت از تغيير قواي كش��ور كردند و اينكه ممكن 
است نظام كشور به سيس��تم پارلماني بازگردد، با اين حال 
سخنان بعدي نشان داد رهبري بحث اصلاح ساختاري در 

بودجه را مطرح كرده اند. 
قاضی زاده هاشمي عضو هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي در 
خصوص سخنان لاريجاني گفت: اين دستور مربوط به اصلاح 
ساختار كشور نيست بلكه درباره اصلاح ساختار بودجه كشور 

است، بنابراين خبر يادشده ناقص است. 
 وي افزود: بع��د از آنكه پيش نويس لايح��ه بودجه 98 درآمد، 
رهبر معظم انقلاب نامه اي به ش��وراي هماهنگي اقتصادي و 
دولت نوشتند و شش بند ايراد و توصيه داشتند. بعد مسئولان 
گفتند »اصلاح لايحه بودجه بر اين اس��اس زمان مي برد چون 
اصلاح برخي از بخش ها مقدمات و كار مطالعاتي مي خواهد«، 
رهبر معظم انقلاب فرمودند: »چهار ماه به شما فرصت مي دهم، 

تا جايي كه مي توانيد براي ارائه لايحه بودجه 98 انجام دهيد، 
مواردي هم كه فرصت نمي شود، به صورت لايحه اصلاحيه در 

ارديبهشت ماه انجام دهيد.« 
 عضو هيئت رئيسه مجلس شوراي اسلامي درباره مرجع اصلاح 
لايحه بودجه اظهار ك��رد: دولت بايد لايحه اص��لاح بودجه را 
تدوين و آن را تقديم مجلس كند. وقتي اين لايحه به مجلس آمد 
نمايندگان رسيدگي خواهند كرد، يعني شروع، كاركارشناسي 

و تدوين لايحه در دولت انجام مي شود. 
حال با صدور دس��تور رهبر انقلاب انتظار اين ب��ود كه بودجه 
كشور در جريان بررسي سالانه دچار تغييرات اساسي شود، اما 
با گذشت زمان روشن شد كه نمي توان به زودي انتظار چنين 

تغييري داشت. 
   اعتراض مجلس به كم كاري دولت

اين مس��ئله حتي اعتراض برخي نمايندگان مجلس ش��وراي 
اسلامي را برانگيخته و در جلسه چهارشنبه هفته گذشته مجلس 

نيز اين ماجرا مطرح شد. 
محمدرضا پورابراهيمي طي اخطاري در همين باره گفت: بعد از 
ارائه بودجه 98 مقام معظم رهبري نكاتي را درباره اصلاح شكلي 
و محتوايي بودجه مطرح كرده اند چون بودجه ارائه شده تفاوتي 

با سنوات گذشته نداشت. 
وي افزود: ن��كات مورد تأكيد مقام معظ��م رهبري براي تحول 
در س��اختار بودجه لحاظ نشده است. در جلس��ه شوراي عالي 
هماهنگي قوا هم رئيس جمهور مطرح كرد كه چهار ماه فرصت 
براي اصلاح مي خواهد. اكنون در ساعات پاياني بررسي بودجه 
هستيم. بايد قبل از اتمام آن اصلاحات صورت گيرد تا فرصت 

از دست نرود. 
در ادامه علي لاريجاني در پاس��خ به اخطار پورابراهيمي رئيس 
كميس��يون اقتصادي مجلس گفت: اگر استناد شما و فرمايش 
مقام معظم رهبري اس��ت ايش��ان فرمودند كه بعد از تصويب 
بودجه اين امر حداكثر ظرف چه��ار ماه صورت گيرد و اگر لازم 
بود دولت اصلاحيه دهد، لذا در حال حاضر اصلاح ساختار بودجه 

آماده نيست. 
   سال سخت 98

سؤال اصلي اين اس��ت كه در چنين ش��رايطي و با اينكه سال 
98 سالي سخت در حوزه اقتصادي اس��ت، چرا اصلاح بودجه 
عقب افتاده است. آيا فرصت سوزي هاي صوت گرفته در عرصه 
اقتصادي از جمله ماجراي ارز و اتلاف منابع مالي كش��ور براي 
دولت كافي نبوده است. به نظر مي رسد رهبري نظام تمام تلاش 
خود را براي اصلاحات اقتصادي كش��ور به كار گرفته اند. حالا 
وظيفه دولت اس��ت كه با تحرك بجا در مس��ير برداشتن بار از 
دوش مردم حركت كند، متأسفانه پديد آوردن مسائلي همچون 
گوش��ت 100هزار توماني نشان داده اس��ت كه  كم كاری هاي 

فراواني در اين ميان وجود دارد.

چرا مجلس به دنبال آماده كردن كشور برای جنگ اقتصادی نيست؟

توقف اصلاحات ساختاری در مجلس

امير حاتمي:تحلیل | مهدی پورصفا
برنامه دفاعي را مطابق بيانيه گام دوم 

بازنگري مي كنيم 
وزير دفاع و پشتيباني نيروهاي مس�لح با بيان اينكه جوانگرايي 
ج�زء ذات نيروهاي مس�لح اس�ت، گف�ت: برنامه ه�اي دفاعي را 
طب�ق بياني�ه گام دوم رهبر معظ�م انق�لاب بازنگ�ري مي كنيم. 
به گزارش مهر، امير حاتمي وزير دفاع و پش��تيباني نيروهاي مس��لح 
در خص��وص برنامه ريزي هاي انجام ش��ده در وزارت دف��اع مبني بر 
محقق شدن بيانيه گام دوم انقلاب اظهار داش��ت: وقتي به اقدام هاي 
صورت گرفته نگاه مي كنيم، مي بينيم كه گام دوم را ش��روع كرده ايم. 
الحمدلله حوزه دفاع در تحقق بيانيه گام دوم انقلاب پيشتاز بوده و جهت  
ما در همين جهت است و به گام دوم انقلاب اميدواريم. وزير دفاع خاطر 
نشان كرد: در وزارت دفاع در همين چارچوب اخلاق و معنويت كه رهبر 
انقلاب در بيانيه خود اشاره كردند، حركت مي كنيم و حوزه هاي علم و 

پژوهش را توسعه مي دهيم و با تمام قوا حركت مي كنيم. 
حاتمي تصريح كرد: زاويه اي در برنامه هاي وزارت دفاع نسبت به بيانيه 
بسيار مهم رهبر انقلاب نديدم و حتماً با تأكيد بر بيانيه گام دوم انقلاب 
بار ديگر برنامه هاي خود را مرور مي كنيم و برنامه هاي دفاعي را طبق 
بيانيه رهبري بازنگري مي كنيم. وي همچنين در خصوص جوانگرايي 
و ميدان دادن به جوانان، عنوان كرد: وضعيت نيروهاي مسلح ايجاب 
مي كند كه بيشترين استفاده را از نيروهاي جوان كشور داشته باشند. 
........................................................................................................................

نماينده مردم بروجرد:
 »اينستكس« 

باج خواهي اروپايي ها از ايران است
نماينده مردم بروجرد در مجلس گفت: اجرايي كردن »اينستكس« 
مش�روط ب�ه تصوي�ب »FATF« نوع�ي باج خواه�ي اس�ت. 
به گزارش تس��نيم، عباس گودرزي عضو هيئت رئيس��ه فراكس��يون 
نمايندگان ولايي مجلس شوراي اسلامي با اشاره به ايجاد كانال ويژه 
مالي از س��وي اروپايي ها اظهار داش��ت: طرف هاي اروپايي ابتدا وعده 
ايجاد يك كانال مال��ي تحت عنوان »spv«را مط��رح كردند و پس از 
آن كانال ديگري موسوم به »اينستكس« را مطرح و عنوان كردند كه 
همكاري هاي اقتصادي خود را در حوزه هاي مختلف با ما ادامه خواهند 
داد، اما به هيچ كدام از طرح ه��ای خود عمل نكردن��د. نماينده مردم 
بروجرد در مجلس ب��ا تأكيد بر اينكه ما نبايد معط��ل بمانيم و ببينيم 
اروپايي ها براي حل مش��كلات ما چه خواهند كرد، اضافه كرد: كانال 
مالي »اينستكس« هيچ آورده ويژه اي براي ايران نخواهد داشت و از اين 
طريق مي توانند تمام مبادلات مالي ما را رصد كنند. وي تصريح كرد: 
اروپايي ها در قالب بازي در زمين امريكايي ها، نه تنها منافع ما را تأمين 
نمي كنند بلكه با امريكايي ها براي تكميل پروژه فشار حداكثري بر ايران 
همكاري مي كنند. گودرزي با اشاره به اظهارات مسئولان اروپايي مبني 
 »FATF« بر مشروط كردن اجراي سازوكار ويژه مالي اروپا به تصويب
تأكيد كرد: اجرايي كردن »كانال مالي اينستكس« مشروط به تصويب 

»FATF« نوعي باج خواهي اروپايي هاست.

اينك�ه اص�رار مي كنن�د بر 
برج�ام2 در منطقه براي اين 
است كه قدرت اصيل و نابي 
را كه در مقابل اسلام وهابي 
يهودي ش�كل گرفته است، 
بخش�كانند و جريان ه�اي 
اسلامي در برجام2 خشكانده 
ش�ود، البت�ه ت�لاش آنها به 
اينجا منتهي نخواهد ش�د و 
برجام3 هم خواهند داشت، 
چ�ون دش�منان معتقدن�د 
چشمه بايد خشكانده شود 
و اي�ن چش�مه ايران اس�ت

محمدعلي محمديان    |     فارس


